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Colofon

Redactie
René Guljé, José Kager, Liesbeth Simpe-
laar, Peter Straatman, Wilco Tielemans
Vormgeving: Peter Straatman
Eindredactie: Liesbeth Simpelaar

Aan dit nummer werkten verder mee:
Rymke Wiersma, Leo Lentz, Sander Ek-
stijn, Jenny Lindhout, Hanneke van Dijk, 
Joep van de Laar, Sofie Kempff, Stichting 
Mendoo, Agniet Keverling Buisman, Elisa-
beth Schön, Linde, Marieke van Vlierden, 
Christa Tober

De redactie is onafhankelijk: haar enige 
belang is het maken van een buurtkrant 
voor en door de buurt

De buurtkrant verschijnt vier keer per jaar

https://buurtkrantdorpsmarkt.nl
www.facebook.com/buurtkrantdorpsmarkt

Aanmelden voor digitale editie: 
https://buurtkrantdorpsmarkt.nl/aanmel-
den

Kopij komend nummer
Wil je een bijdrage leveren aan de buurt-
krant? Leuk! Verhalen, artikelen, nieuws-
berichten, foto’s, ze zijn allemaal welkom.

Deadline voor het komende nummer is 
24 maart

Je tekst kan maximaal 480 woorden be-
vatten. Tekst en foto’s apart aanleveren 
als bijlagen naar:
redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl

De foto’s in zo hoog mogelijke resolutie.

De redactie redigeert de ingezonden 
stukken en probeert alles te plaatsen. 

De buurtkrant voor Voordorp en Vee-
markt wordt mogelijk gemaakt door 
een bijdrage van het Initiatievenfonds 
van de gemeente Utrecht

Pablo Picasso, Paloma de la Paz, 1961

Voorafje

Een vol en gevarieerd winternummer. Veel mensen 
hebben kopij ingezonden, heel leuk!  

Zo kom je te weten dat er een das is gesignaleerd in 
de Voordorpse parkstrook, dat een meeuw vastzat 
in de schoorsteen en dat het onderzoek naar de 
PFAS-vervuiling bij de brandweerkazerne nogal 
lang duurt. Je ontdekt de bijzondere wereld van wa-
tervogels en waar de minibiebs in de buurt staan. En 
dat is nog maar een greep uit wat er allemaal te 
lezen is. 

De foto’s op de voorkant van deze krant zijn ge-
maakt door Lidwien Peterse. Elke keer als zij een ver-
loren handschoen ziet maakt ze er een foto van. Op 
een paar foto’s zie je dat voorbijgangers zo’n een-
zame handschoen extra zichtbaar hebben neerge-
legd, zodat de eigenaar hem makkelijk terug kan 
vinden. Daar spreekt liefdevolle zorg uit. 

Die liefdevolle zorg wensen we iedereen in 2024 toe. 
En een bruisend jaar in Veemarkt en Voordorp!  

Veel leesplezier,
Liesbeth Simpelaar, namens de redactie
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Nieuwe naam en nieuw beeldmerk
Zoals je kunt zien heeft de buurtkrant een nieuwe 
naam en een nieuw beeldmerk gekregen. 

De redactie is van mening dat de naam Dorps-
markt te weinig aansluit bij het karakter van de 
buurtkrant. Daarom deze rechttoe rechtaan 
naam: Buurtkrant Voordorp Veemarkt

Het dakje boven de naam in het beeldmerk  wordt 
gevormd door de contouren van kenmerkende 
gebouwen uit Voordorp en Veemarkt. Namelijk de 
ronde vormen van de Theo Bosch - eensgezinswo-
ningen en de (veemarkthal)zaagtandgevels van 
de huizen aan de Oldenburger- en Lippiza-
nerstraat. 

https://buurtkrantdorpsmarkt.nl
http://www.facebook.com/buurtkrantdorpsmarkt
https://buurtkrantdorpsmarkt.nl/aanmelden
https://buurtkrantdorpsmarkt.nl/aanmelden
mailto:redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl
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Meeuw in schoorsteen
Door Sofie Kempff

Onlangs is Estelle geboren, in de 
David Ben Goerionstraat. Niet lang 
daarna kwamen er vreemde gelui-
den uit het schoorsteenkanaal in de 
woonkamer. Zat er een ooievaar 
vast? Nee, gelukkig niet.

Er zat wel een meeuw in de schoor-
steen. Hij had vast veel pijn. We 

deden veel pogingen hem te bevrij-
den, maar het lukte niet. Uiteinde-
lijk hebben we de brandweer 
gebeld en die heeft de meeuw 
kunnen bevrijden. We zijn zo blij en 
trots op de brandweer van 
Voordorp.

Het was een bijzondere dag voor 
Estelle: ze zag voor het eerst in haar 
leven brandweermannen, en nog 
wel bij haar thuis.

Waar is nu de meeuw?

Brandweer

Door Elisabeth Schön 

RTV Utrecht berichtte op 13 juli 2021 dat de ge-
meente een hoge concentratie PFAS had gevonden 

bij de brandweerkazerne. Wat is daar ondertussen aan 
gedaan? 

Toen we ons huis in de Veemarkt kochten was ik niet 
eens bezig met het uitzicht. De verkoopster zei dat ze 
dat het meest zou missen. Ik werd me pas van de omge-
ving bewust toen we een paar weken later op het ijs aan 
het schaatsen waren met de kinderen. In de zomer 
spelen kinderen bij het water, soms vissen of bootje 
varen. De eenden hoor je kwaken op de achtergrond. Af 
en toe staat er een reiger statig tussen het riet. Ik heb 
zelfs een keer een konijntje gezien, maar dat was snel 
weg toen er een hond aan kwam rennen.

Maar toen las ik over de PFAS-vervuiling, en ging ik eens 
informeren. "De sloot is verdacht." zegt Chiel Jonker, 
milieuchemicus bij de Universiteit Utrecht, die ook be-
trokken is bij het in kaart brengen van de grote PFAS-
lozingen door Chemours. De sloot loopt achter het 
brandweerstation en achter de Veemarkt langs. Het 
brandweerstation zit er al sinds 1978. Door oefeningen 
met blusschuim en het schoonspoelen van blusmidde-
len is de grond en het grondwater geleidelijk vervuild 
geraakt met PFAS. 

Er wordt sinds 2021 gelukkig niet 
meer geoefend of schoongespoeld 
achter op het terrein, dus er komt 
geen nieuwe vervuiling bij. Maar de 
vervuiling zit voornamelijk langs de 
sloot, vertelt de betrokken bodem-
specialist van de gemeente. Meer-
dere metingen laten wel zien dat de 
PFAS op zijn plek blijft en zich 
niet verspreidt. Sinds 2021, toen de 
PFAS geconstateerd werd, is de ge-
meente bezig met een saneringson-
derzoek.

Het beeld over de situatie hier in de 
Veemarkt is zonder watermonsters 
incompleet. Chiel Jonker is van 

mening dat die belangrijk zijn. "Ik kan mij voorstellen dat 
de PFAS-concentraties in het water verhoogd zijn. In dat 
geval zou ik afraden om het water te gebruiken voor be-
watering van de tuinen en vooral het bewateren van 
groente. Ik ga ervan uit dat er geen vis wordt gevangen 
en gegeten uit de sloot; dat zou eveneens niet verstan-
dig zijn. Het is niet gezegd dat er daadwerkelijk sprake is 
van verhoogde concentraties, maar zolang er niet ge-
meten is weet je sowieso niets. Je kunt daarmee gewoon 
meer duidelijkheid krijgen en hopelijk potentiële proble-
men uitsluiten." 

De gemeente heeft het oppervlaktewater nog niet on-
derzocht. Ze gaat ervan uit dat de uitslagen laag zijn 
wegens stroming en verdunning en zegt: “Met onder-
zoek lossen we het probleem zelf niet op". Maar naar 
aanleiding van mijn vragen voor dit artikel heeft de ge-
meente met het adviesbureau toch besloten om het op-
pervlaktewater te testen. De uitslagen zijn voor de kerst 
klaar.

Van de brandweer (Veiligheidsregio Utrecht) en het ad-
viesbureau (BK Ingenieurs) die het onderzoek heeft uit-
gevoerd heb ik geen reactie ontvangen. Voor vragen 
over het onderzoek kunt u contact opnemen met: 
bodeminfo@utrecht.nl. 

De sloot achter de Veemarkt
Foto Elisabeth Schön

PFAS bij brandweer Sartreweg

mailto:bodeminfo@utrecht.nl


Boekenspeurtocht in 
Veemarkt en Voordorp 
Door José Kager, redactie

Het begon ruim tien jaar geleden 
in de VS, en verspreidde zich 

razendsnel over de hele wereld: de 
minibieb. In Veemarkt en Voordorp 
staan er vijf. Een gesprek met twee 
initiatiefnemers, één in Veemarkt 
en één in Voordorp.

Minibieb Tulastraat 
De minibieb op Tulastraat 19 is re-
sultaat van een samenwerkingspro-
ject. Vader Gerben en zoon Jae 
wilden in de coronatijd samen wat 
omhanden hebben. ‘We hebben alle-
bei geen zitvlees en bedenken re-
gelmatig projecten.’ Aangezien  alle 
gezinsleden ware boekenwurmen 

zijn, viel de keuze op het bouwen 
van een minibieb. Gewoon zelf een 
schets maken en hout kopen. Ze zijn 
handig genoeg. 

Mag elk boek in jullie kastje? 
‘In principe wel, hoewel we dikke 
woordenboeken eruit halen. Tijd-
schriften halen we er uit. Maar 
Donald Duckjes en andere strips zijn 
zeer populair bij kinderen in de 
buurt. Boeken die te lang staan 
halen we er ook uit, het moet wel 
een beetje blijven rouleren. In het 
begin was het een enkele keer een 
dumpplek, mensen zetten hele 
dozen voor ons huis. Dat was na-
tuurlijk niet de bedoeling.’

Hoe is de omloopsnelheid?
‘Op zich goed, elke dag komt wel 
iemand neuzen. We hebben vaste 

bezoekers, zoals een vrouw die haar 
hond uitlaat en dan zelf in de mini-
bieb gaat staan snuffelen.’

Zetten jullie er ook boeken in die je 
zelf hebt gekocht?
Jae: ‘Boeken waaraan we gehecht 
zijn zetten we er niet in, nou ja, we, 
mijn vader doet het beheer. Ik lees 
heel veel. Heb zelf 70 boeken, en 
lees ook de verzamelde werken van 
Shakespeare van mijn vader, en alles 
van Tolkien en Marieke Lucas Rijne-
veld. ‘Diepdiepblauw’, de debuutro-
man van een vriendin, Nikki Dekker, 
vind ik ook geweldig. Alle feiten 
kloppen over het onderzeeleven dat 
ze beschrijft’.

Gerben: ‘Ik ben gek op Terry Prat-
chett, een schrijver die scherpe 
humor en fantasie combineert. 
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Ontdek een mooi boek in een Minibieb



Minibieb Sandinostraat

Minibieb Ons Buiten

Minibieb Sartreweg

Lekker ook om dat 
gewoon in het 
Engels te lezen. Ik 
heb al een aantal 
non-fictie boeken 
aan de bieb gedo-
neerd.’ 

Minibieb 
Sartreweg

Een literair kastje, zo 
omschrijft Martha 
haar minibieb op 
Sartreweg 67, die zij 
actief beheert. Zo 
kijkt zij weleens bij 
de AH-boekenkast 
voor goede boeken 
voor haar minibieb of 
neemt wat mee uit minibiebs elders 
in de stad. Martha kreeg ruim drie 
jaar geleden een bouwtekening voor 
een minibieb-kastje van haar man 
cadeau. Haar wat vagere wens werd 
daarmee in een klap concreet. ‘We 
hebben hout gekocht en zijn samen 
gaan bouwen.’ Tot vijf jaar terug 
werkte zij in een boekhandel, maar 
maakte een overstap naar de uit-
vaartbranche. ‘Met zo’n minibieb 
kan ik toch nog iets met boeken 
doen.’ 

Welke boeken komen er beslist niet 
in, en welke absoluut wel?
‘Dat bepalen de mensen die er 
boeken in- en uithalen. Maar ik 

beheer de mini-
bieb wel. Ik wil 
b i j v o o r b e e l d 
geen reisboe-
ken. En vlak 
voor vakanties 
zet ik er een 
aantal thrillers 
in, die zijn zo 
weg. Goede kin-
derboeken krij-
gen en houden 
een plek. Soms 
zet ik er iets En-
gelstaligs in, 
omdat een me-
vrouw me dat 
ooit vroeg’.

Hoe is de ‘om-
loopsnelheid’?
‘Heel goed, ik 
zie er elke dag 
wel mensen in 
neuzen die hier 
wandelend of op 
de fiets langsko-
men.’

Zet je er ook wel 
eens boeken 
van jezelf in?
Jazeker. Dat zijn 
dan wel boeken 
waar ik minder 
mee heb en die 

ik niet nog een keer ga lezen. Bij veel 
van mijn eigen boeken heb ik wél 
een gevoel of herinnering. Die koes-
ter ik en wil ik graag houden. Ik houd 
erg van Arnon Grunberg en Ian 
McEwan, en ook van Scandinavi-
sche literatuur. Ik heb minder met 
non-fictie.’

Het kastje vraagt behalve onder-
houd van de inhoud ook onderhoud 
van het hout. Binnenkort moet het 
weer worden geschilderd. Martha 
doet het graag. Zij en haar man Chiel 
ontdekten, dat samen bouwen leuk 
is. Het boekenkastje bleek de 
opmaat naar een groter project. Zo 

staat sinds anderhalf 
jaar een grote groene 
camper voor de deur 
waar zij samen de 
hele inrichting van 
hebben ontworpen 
en gebouwd. Waar 
een minibieb al niet 
goed voor is..

Er zijn nog drie 
andere minibiebs in 
Veemarkt en Voor-
dorp: 
• Sandinostraat 172,
• de Lippizanerstraat 
35a,
• tuinenpark Ons Bui-
ten.
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Berichten

Door Agniet Keverling Buisman, Tui-
nenpark Ons Buiten

Een tijdje geleden liep één van 
onze Orpington kippen er ver-

fomfaaid bij. Het zag er niet uit. 
Temeer omdat de andere Orping-
ton kip er wel “normaal” bij liep. 
Wat was er aan de hand?

De kip was volop 
in de rui, dat wil 
zeggen dat de 
oude “versleten” 
veren worden 
afgestoten. Dit 
komt vaak voor 
in de herfst, als 

de dagen korter worden. De winter-
veren zijn vaak wat donkerder van 
kleur en er worden ook meer dons-
veren gevormd, om de warmte beter 
vast te houden. 

Een ruiperiode duurt vaak een paar 
weken tot zelfs een paar maanden. 
De kip heeft vooral eiwitrijk voedsel 
nodig en stopt meestal ook met het 
leggen van eieren. Maar het is dus 
een heel normaal verschijnsel! Niet 
alle kippen ruien op hetzelfde 
moment trouwens. 

Als u nu gaat kijken is de kip weer 
volop in de veren. Eind goed, al 
goed!

Een zielige kip in de dierenweide?

Logeeradressen voor huisdieren 
gezocht
Door Dieuwertje, vrijwilliger Stichting Mendoo

Bij huiselijk geweld worden vaak niet alleen partners 
en kinderen, maar ook huisdieren mishandeld. En als 

mensen weg willen van de situatie kunnen ze de 
dieren meestal niet meenemen.  

Voor deze huisdieren heeft Stichting Mendoo in het 
hele land een netwerk van opvangadressen. De zgn. 
“gastouders” krijgen eerst een intakegesprek waarin 
wordt gekeken of de opvang een goede match is. Het 
is altijd tijdelijk, als de situatie weer veilig is worden 
het oorspronkelijke baasje en het dier herenigd.

Mendoo zoekt in de regio Utrecht nog opvangadres-
sen. Het gaat vooral om grotere honden, zoals 
staffords en herders.

Info en aanmelden: https://mendoo.nl/noodopvang-
dieren/gastouder/

Verkeersmaatregelen Biltse Rading

In november en december zijn de eerste definitieve ver-
keersmaatregelen genomen om de veiligheid op de 
Biltse Rading te verbeteren. De gemeente heeft nieuwe 
verkeerslichten opgehangen boven de weg, er is een 
drempel geplaatst en de maximumsnelheid voor een 
klein deel van de weg is teruggebracht naar vijftig kilo-
meter per uur. 

Daarmee is het werk nog niet klaar: de gemeente heeft 
meer tijd nodig om de maximumsnelheid op de hele 
Biltse Rading te verlagen. Ambtenaren zijn in gesprek 
daarover met buurtbewoners uit Veemarkt.

https://mendoo.nl/noodopvang-dieren/gastouder/
https://mendoo.nl/noodopvang-dieren/gastouder/
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Bertus met zijn bomen

Door René Guljé, redactie

Sinterklaasdag, buiten is het 
rond het vriespunt, maar in de 

schaftwagen voelt het warm aan. Ik 
praat met Bertus van de Bor (65), 
de kerstbomenverkoper die elk jaar 
Voordorp en Veemarkt van een 
passende boom voorziet.

‘Ik ben in 1990 begonnen’, zegt 
Bertus. ‘Toen stond ik aan de andere 
kant van de brug want de Romero-
straat was nog niet helemaal inge-
richt. Het eerste jaar ging het niet zo 

goed, maar na het tweede jaar 
begon het te lopen. Ik heb veel klan-
ten die hier al jaren komen. En ik 
bezorg bij mensen die de boom niet 
kunnen sjouwen.’

‘De meeste mensen in deze wijk zijn 
tweeverdieners, dus overdag is het 
rustig. Maar ’s avonds en in het 
weekend is het druk. Dus straks 
komt mijn vrouw met de warme prak 
en dan ga ik door tot acht uur.’

Bertus, gepensioneerd stratenma-
ker, werkte in de tuinaanleg, hij was 

goed in sierbestrating. Maar de de-
cembermaand was altijd voor de 
kerstbomen. Hij werkt samen met 
zijn vrouw. Zij is nu even naar de 
kleinkinderen.

Tijdens het interview springt Bertus 
ineens overeind: een klant! Christel 
uit de Sacharovstraat komt een 
boom kopen. Ze kan pinnen, dat is 
wel zo veilig. Bertus helpt haar de 
enorme boom op de fiets leggen. 
Christel is al sinds 2001 klant. ’Ik 
vind het fijn dat ik zo dichtbij een 
goede boom kan kopen.’

We vluchten de wagen weer in. In de 
hoek staat een chemisch toilet en op 
tafel ligt Bertus’ boekhouding: een 
schrijfblok en een fijnschrijver. Net 
als we ons gesprek willen hervatten, 
meldt zich weer een klant. José uit 
de Sandinostraat .  ‘Ik koop hier al 
meer dan 30 jaar mijn kerstboom’. 
Ze heeft snel besloten. Of Bertus de 
boom voor haar wil vasthouden. Ze 
komt hem zo met de auto ophalen. 
‘Stukje service’, zegt Bertus.

Alle bomen koopt hij in Sprundel (N-
B) in en hij heeft alleen bomen mét 
kluit. Het was een goed bomenjaar. 
‘Ze zijn alleen wat duurder gewor-
den, maar ja alles is duurder gewor-
den hè. En de mensen willen toch 
een mooie kerstboom. De meeste 
klanten willen een Nordmann, dat is 
een stevige boom. De Rolls Royce 
onder de kerstbomen.’ 

Hoe lang hij nog doorgaat? ‘Ik voel 
me goed en ik vind het leuk’, zegt 
Bertus. ‘En de nieuwe generatie 
komt eraan. Mijn kleinzoon Vigo (12) 
helpt me af en toe en als hij 18 is, wil 
hij de zaak wel overnemen.’ ‘Als het 
maar goed verdient’, voegt Vigo toe.

Voordorpers en Veemarktbewoners 
kunnen er dus zeker van zijn dat ze 
hun Nordmann lokaal kunnen blij-
ven kopen.
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Deel 5: kunst in Voordorp
Door Liesbeth Simpelaar, redactie

In Voordorp kom je kunst van be-
woners tegen. Maar er is bar 

weinig in de openbare ruimte en dat 
is wel vreemd. De straatnamen no-
digen toch uit om iets ludieks over 
vrijheidsstrijd neer te zetten? 

Dat kwam zo. Begin jaren negentig 
lanceerde de gemeente het idee van 
een Duitse hoogleraar om een rij be-
tonnen zuilen te plaatsen in de 
bocht van de Romerostraat. Buurt-
bewoners vonden de zuilen megalo-
maan, imperialistisch en mijlenver 
afstaan van het thema vrijheid. Ze 
zijn er niet gekomen, en sindsdien is 
het stil van de kant van de ge-
meente.

Tegelfries school 
Voordorp heeft wel een kunstwerk 
dankzij de 1,5%-regeling voor kunst 
aan openbare gebouwen: een lint 
gekleurde tegels op de OBS aan de 
Ché Guévarastraat (1992), ontwor-
pen door W.J.M. Kok. Het tegelfries 
is helemaal rond de school aange-
bracht en de kleuren staan telkens 
in een andere volgorde.  

Muurschildering De Voortuin
De Voortuin is een buurtmoestuin in 
het parkje aan de Romerostraat. 
Carolien McCall schilderde de fra-
giele klimop op het muurtje, en Mar-
tien Op den Velde, met acht 
kinderen, het robuuste fruit. Dat was 
in 2013. Voorjaar 2023 is alles 

schoongemaakt en opnieuw gever-
nist. De muurschildering is opgeno-
men in de nieuwste druk van 
“Muurkunst in Utrecht” van Joost 
van Waert.

Poëtisch tuinhek 
Jenny Lindhout heeft dit hek aan de 
Steve Bikostraat 23 zelf ontworpen 
en verwerkte er de eerste strofe van 
een gedicht van Jos van Hest in: Van 
jou van mij van ons (zie pag. 20). 
Jenny heeft nog meer ideeën: “Het 
leek me mooi om die betonnen gol-
vende rand in het parkje te beschil-
deren. Maar de gemeente zei dat 
daar te weinig mensen kwamen.” 

Uil op dak
Is deze uil op Ben Goerionstraat 65 
kunst? Martien Op den Velde kocht 
hem bij een tuincentrum, maar schil-
dert hem regelmatig in andere kleu-
ren. Ze zegt: “Als je in de tuin zit hoor 
je mensen zeggen dat hij echt is en 
dan hebben we lol.” 

Boomhek Ons Buiten
Het hek staat bij de ingang en is ge-
maakt voor de boom die geplant 
werd bij de opening van Ons Buiten 
in 1963, lang voordat Voordorp be-
stond. Zelf vind ik het veel mooier 
dan het nieuwe boomhek bij De 
Gaard.

Muurschildering Sportpark
In 2022 bestond Hercules 140 jaar 
en liet “Verfdokter” Robert Brink 
een muurschildering maken in 
Sportpark Voordorp. Links zie je een 
goalballer, een sport die vooral be-
oefend wordt door blinden en 
slechtzienden. Spelers dragen een 
afgeplakte skibril, zodat ze het alle-
maal op gehoor moeten doen. 

Voordorps Verbeelding
Deze tweejaarlijkse kunstroute is 
weer op 7 april 2024 en begon in 
2005, op initiatief van Marijke van 
Zoelen en Carolien McCall. Buurtbe-
woners lieten toen behalve hun 
kunst ook verzamelingen zien van 
oude radio’s en zonnewijzers.

Dankzij Jenny Lindhout doet sinds 
2009 de OBS mee. Op YouTube 
staat een filmpje van de grappige 
opening in 2011. Toen verscheen een 
mooi artikel over Voordorps Ver-
beelding:

zie https://buurtkrantdorpsmarkt.nl, 
onder Archief, 2011, oktober. 

Hoe het was en hoe het is

https://buurtkrantdorpsmarkt.nl
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Terrein ligt braak door opgeheven spoorBuurthuis Het Wevehuis, A Romerostraat 332

Welkom in het buurthuis voor Voordorp, Veemarkt en Tuindorp-Oost! 
Het Wevehuis draait op vrijwilligers; het is een buurthuis voor en door de buurt.

Elke donderdagmiddag zijn er open activiteiten
aanmelden hoeft niet:

Enquête onder jongeren

We hebben een enquête uitgezet onder 
jongeren. Dit is onderdeel van een ge-
meentelijk project onder 
buurthuizen. We willen 
graag weten of jongeren 
gebruik maken van het 
buurthuis, en wat ze er 
zouden willen doen.

Hier de link naar de enquête:
htt p s : // n l . s u r vey m o n key . c o m / r /
MSJC9RB

Kraanvogel Qi Gong 
14:00-15:00 
(vloeiend bewegen, leiding Ellen 
Schoemaker). 

Bridgen 
14:00-16:30 
(enige ervaring nodig)
Gratis

Schilderen 
14:00-16:30
(schildermateriaal aanwezig). 
Gratis

Het buurthuis is op zoek naar vrijwilligers om nieuwe sociale cursussen op te starten voor de bewoners van de 
omringende wijken. 

Info: https://www.wevehuis.nl/ en Christa Tober, post@wevehuis.nl. 

Voor Qi Gong betaal je € 3 per keer als vergoeding voor de 
kosten van het buurthuis. Daarbij is inbegrepen een kopje 
koffie of thee.

Komende activiteiten in Het Wevehuis:
4 Februari 2024:  Gluren bij de buren 
7 April 2024:  Kunstroute Voordorps Verbeelding

Heb je foto’s van de bouw van de buurt?
Door de redactie

In een komend nummer willen we ruim aandacht be-
steden aan het ontstaan van Voordorp en Veemarkt. 

Foto’s daarvan zijn altijd heel leuk. Je ziet hoe anders 
het toen nog was. Kale terreinen, verschijnende stra-
ten en huizen. Soms herken je de plek, soms zit je te 
puzzelen waar wat ligt. 

Wil jij ook foto’s insturen? Vermeld waar en wanneer 
de foto is genomen. Een verhaaltje of anekdote erbij is 
natuurlijk welkom.

Stuur naar: redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl
822649, collectie Het Utrechts archief, 

https://nl.surveymonkey.com/r/MSJC9RB
https://nl.surveymonkey.com/r/MSJC9RB
https://www.wevehuis.nl/
mailto:post@wevehuis.nl
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Wil jij ook in deze rubriek iets 
vertellen over je buurt? Of juist een ander 

kind interviewen over wonen en spelen in 
Veemarkt of Voordorp? Stuur dan een be-
richtje naar redactie@buurtkrantdorps-

markt.nl 

Hoi, wie ben je en waar woon je?
Ik heet Ysa, ik ben acht jaar en mijn zusje heet 
Esmay. Ik woon in de Augusto Sandinostraat 
en Anouk is mijn beste vriendin. Ik zit op 

OBS Voordorp in groep vijf en dat is de 
klas van meester Onno en juf Meike. Ik 
wil heel graag een hond maar dat mag 
niet van papa en mama. We krijgen 
straks in maart wel Pepsie een week te 

logeren. Dat is onze zwarte leenhond, een 
labrador. 

Is het fijn spelen op straat in Voordorp?  
Op het schoolplein spelen we altijd Marco 
Polo. Dan is iemand Marco en die heeft de 
ogen dicht. De rest moet Polo zeggen en pro-
beren om niet getikt te worden door Marco, 
maar die kan ook ‘man overboord’ roepen en wie 
dan op de tegels staat, is af. Het zou trouwens wel fijn zijn 
als we een keer een ander klimrek krijgen, want deze is heel 

oud en heeft scherpe randjes. Er komt ook roest op je kleren. Sinds 
ik op school zit, praten ze al over een nieuw klimrek op het plein maar 

het komt er maar niet van! En ook het skatepleintje bij de geluidswal mag wel een keer 
vernieuwd en groter gemaakt worden. Graag met iets waar we vanaf kunnen skaten.

Speel je in de buurt ook op andere plekken?
De moeder van Jans heeft een skelter voor de buurt gere-
geld. Daar kunnen we met heel veel kinderen op! Ik heb 
met Jans, Colin en onze zusjes heitje voor een karweitje 
gedaan en samen verdienden we vijftig euro. We 
hebben auto’s gewassen, lege flesjes verzameld en de 
was van mama opgevouwen. Andere ouders betaalden 
ook wat en daarmee hebben we een aanhanger voor 
achter de skelter gekocht. Nu kunnen we daar met nog 
meer kinderen op.

Wil je nog iets kwijt over de buurt? 
Ik vind het wel jammer dat er geen speel-
goedwinkel in winkelcentrum De Gaard 
zit! Nu moet ik met mijn ouders helemaal 
naar de stad.

Ysa

Ysa

Door Wilco Tielemans, redactie

Buurtkids

mailto:redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl
mailto:redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl
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Door Hanneke van Dijk 

De Voortuin, een buurttuin in het 
parkje aan de A. Romerostraat, 

heeft een kruidentuin, een bijen-
bloemenborder en moestuinbed-
den. Op 10 december hebben we 
tijdens de meewerkdag herfstblad 
verspreid over de moestuinbedden. 

Dat blad ligt er niet zomaar! Het 
vormt een deken voor de bodem en 
beschermt tegen wind, regen en 
vrieskou. Het voorkomt dat wortels 
van planten bevriezen. 

Een deel van de bladeren zullen ver-
teren en zorgen zo voor een com-
postlaagje in de tuin. Deze compost 
is voeding voor onze (toekomstige) 
moestuinplanten. Ook houdt een 
humusrijke bodem langer water 
vast. Zo heeft De Voortuin er ook in 
de zomer profijt van. 
Niet al het blad composteert even 
snel en wat er in het voorjaar nog ligt 
zullen we dan opruimen en in de 
compostbak doen.

Het bladerdek is ook voor dieren 
heel fijn. Egels, muizen en allerlei in-
secten kunnen zich erin verschuilen. 
Het is goed voor de biodiversiteit. 
Zo overwinteren volwassen lieve-

heersbeestjes in beschutte plaatsen 
in het bladerdek. Als de tempera-
tuur gaat oplopen in het vroege 
voorjaar zijn ze klaar om tevoor-
schijn te komen en gaan ze op zoek 
naar o.a. bladluizen. 

Vogeltjes, zoals het roodborstje, de 
heggemus en het winterkoninkje, 
vinden tussen de bladeren hun 
voedsel: spinnetjes, insecten en 
zaden. 

Het is zeer aan te raden om ook in je 
tuin in de winter de bladeren in de 
borders te verzamelen. Je draagt bij 
aan een betere bodem en doet er 
dieren en insecten een enorm ple-
zier mee. 

Wil je meedoen met tuinieren in De 
Voortuin? Dat kan iedere tweede 
zondag van de maand. Start is om 
11.00 uur. Wees welkom!

Op onze website www.devoortuinin-
voordorp.nl kun je alvast een virtu-
eel kijkje nemen.

Je kunt nu nog net 

bollen poten voor 

volgend voorjaar.  

Krokussen bijvoor-

beeld bloeien vroeg 

als er bijna nog niks 

anders bloeit. Ze 

hebben veel stuifmeel 

voor vroege bijen en 

hommels. Na de bloei 

heb je weer ruimte 

voor je (moestuin)

planten. Laat wel het 

blad verdorren dan 

kunnen de bollen ge-

noeg energie opslaan 

om het volgende  

seizoen weer te 

bloeien. 

Wintertip uit 
de buurtmoestuin

devoortuininvoordorp.nl

voor in 
je eigen tuin

de Voortuin

http://www.devoortuininvoordorp.nl
http://www.devoortuininvoordorp.nl
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Buurtbeestjes

Meerkoeten en 
waterhoentjes
Door Rymke Wiersma

Sinds een paar jaar lopen mijn 
vriendin Weia en ik een paar 

keer per week langs sloten en plas-
jes in Voordorp om meer te weten 
te komen over de meerkoeten en 
waterhoentjes die daar leven. Heel 
gewone vogels, maar wat weten we 
eigenlijk van ze?

Langs de groenstrook aan de Au-
gusto Sandinostraat en linksaf de 
Voordorpsedijk op, tot het plasje 
met het gemaal, daar tellen we ze, en 
we proberen erachter te komen hoe 
ze leven.

Dat is niet altijd makkelijk. Ze lijken 
erg op elkaar. Is deze nieuw, is het er 
een van vorig jaar, is dit dezelfde die 
hier gisteren en vorige week of vorig 
jaar ook zwom?

Toch komen we gaandeweg meer 
van ze te weten, en dat blijkt enorm 
boeiend te zijn, ook al is het niet 
altijd vrolijkmakend. 

Er hebben zich in dat kleine ge-
biedje al heel wat drama’s afge-
speeld. Zo zat er een paar jaar 
geleden op een meerkoetennest in 
een van de plasjes ineens een 
schildpad! Een paar dagen later 

waren zowel de 
schildpad als de 
meerkoeten ver-
dwenen. 
Een ander jaar 
bleef er van de 
twintig meerkoe-
tenjongen uit 
ons onderzoeks-
gebiedje maar 
één over. Dat ene 
jong werd toen 
die bijna volwas-
sen was door de 
vader zo in het 
nauw gedreven 
dat die een groot 
deel van de tijd 
onder een 
houten vlonder 
schuilde, na een 
week was het 
dier verdwenen. 

Dit jaar en vorig jaar heeft dit stel 
meerkoeten geen jongen meer 
gehad. Het mannetje was erg agres-
sief, het vrouwtje wilde niet paren.

De waterhoentjes hadden meer 
succes, hoewel er van elk nest 
steeds maar een, twee of drie over-
leefden. De kleintjes zijn makkelijker 
van elkaar te onderscheiden dan de 
volwassenen omdat ze niet allemaal 
even groot en even donker zijn. Als 
je ze volgt zie je dat ze verschillende 
karakters hebben. De een is schu-
wer, de ander eigenwijzer. Zo ont-
stonden er vanzelf namen, en 
eenmaal volwassen herkennen we 
ze nog steeds aan hun gedrag. ‘Het 
hulpvaardige jong’ hielp de ouders 
met het grootbrengen van de klein-
tjes van het volgende nest. ‘Het ei-
genwijze jong’ van vorig jaar bleef 
maandenlang alleen achter in een 
van de plasjes, en was duidelijk veel 
minder schuw dan de meeste 
andere waterhoentjes – vandaar dat 
we dit dier gemakkelijk konden 
waarnemen, terwijl anderen zich 

vaak verschuilen onder de oeverbe-
groeiing.

Dit jaar hadden de waterhoenjongen 
in de sloot langs het wandel(fiets)
pad en in het plasje met het gemaal 
nogal pech: de beschoeiing werd 
vernieuwd en onderdelen van het 
gemaal werden vervangen. De 
nieuwe beschoeiing was te hoog 
voor ze om op te klimmen. Tot onze 
verrassing zagen we onlangs dat er 
trappetjes zijn geplaatst – hopelijk 
lukt het de jongen van volgend jaar 
om erop omhoog te klimmen. Want 
ook in het gras op de oevers is een 
hoop lekkers voor ze te vinden. 

Faunatrapjes 
Door Leo Lentz en Rick Sandmann, 
bewonersgroep Zusterpark 

Langs de sloot bij de Kögllaan 
en de R.A. Kartinistraat is de 

afgelopen maanden veel werk 
verzet. 

Er is een volledig nieuwe be-
schoeiing gemaakt, tot aan het 
gemaal. Bij die werkzaamheden is 
door zware machines het fietspad 
nogal beschadigd. Daar hebben 
we als bewonersgroep Zuster-
park over geklaagd bij de ge-
meente en bij de uitvoerder. 
Waarom zijn er geen rijplaten ge-
bruikt bij het werk?

Inmiddels is ook het hele fietspad 
vernieuwd  Er ligt nu strak asfalt. 
Fijn voor de fietsers uit de buurt. 
In de berm aan de kant van de 
sloot hebben bewoners samen 
met de gemeente nieuwe vaste 
planten gezet (uiteraard in-
heems), zoals smeerwortel, kat-
testaart, margrieten, toortsen en 
kaasjeskruid. De strook is daarna 
ingezaaid met een mengsel van 
wilde bloemen.

Maar tijdens een van onze wande-
lingen bleek dat een ander nieuw 
probleem was ontstaan. 

Door de harde beschoeiing kun-
nen amfibieën, zoals kikkers, pad-
den en ringslangen de kant niet 
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Een das in de parkstrook
Door Joep van de Laar 

In de avond van 9 november jl. zag een bewoner vlak-
bij de voetbalkooi in de parkstrook (aan de Augusto 

Sandinostraat langs de A27) een das rondscharrelen. 
Hij/zij was bezig regenwormen, voor dassen favoriet 
voedsel, uit de grond te trekken. Hoe bijzonder is deze 
waarneming? 

Nogal bijzonder als je weet dat de das 30 à 40 jaar gele-
den niet of nauwelijks voorkwam in de omgeving van 
Utrecht. Maar niet echt bijzonder als je weet wat er 
sindsdien is ondernomen om het voortbestaan van de 
das in onze contreien te bevorderen.

Rond 1980 stond de das er slecht voor. Enkele be-
woonde burchten met in totaal 10 dassen in landgoed 
Eindegooi bij Hollandse Rading, dat was het wel. Veel 
dassen werden doodgereden op wegen (ook op kleinere 
wegen) en op het spoor. De das behoort tot de in-

heemse, beschermde fauna. Daarom ontwikkelden on-
derzoekers met diverse overheden een plan om de das 
te helpen een levensvatbare populatie op te bouwen. 
Kern van het plan was het zoveel mogelijk voorkomen 
van verkeersslachtoffers. Zo kwamen er faunapassages 
onder, over of parallel aan gevaarlijke (spoor)wegen 
tussen Utrecht en Hilversum en tussen Zeist, De Bilt en 
Utrecht 

Die passages zijn meestal tunnels: onder de Biltse 
Rading, de Groenekanseweg, de N273 tussen Utrecht en 
De Bilt (ter hoogte van Griftensteyn), en verder naar het 
noorden onder de N417, de A27 en het spoor Utrecht-
Hilversum. Maar er zijn ook passages in de vorm van 
schanskorven (met gaas omrasterde stenen), zoals 
onder het viaduct aan de Voordorpsedijk. Behalve de 
das maken ook andere dieren gebruik van de passages. 
In de parkstrook worden regelmatig ringslangen gezien, 
soms zelfs in de achtertuinen van de Ben Goerionstraat.

Zoogdieronderzoeker Jaap Mulder van Bureau Mulder-
Natuurlijk deed in het kader van de verbreding van de 
A27 onderzoek naar het gebruik van de tunnels tussen 
Utrecht en Hilversum. Met gezenderde dassen (d.m.v. 
een GPS-halsbandje) liet hij zien dat de leefgebieden 
van diverse dassenfamilies aan weerszijden van weg en 
spoor nu onderling verbonden zijn: de dassen bewegen 
zich vrijelijk heen en weer. Dat heeft de laatste 20 jaar 
tot hogere aantallen dassen geleid, en her en der tot 
vestiging van nieuwe burchten, ook dicht bij Voordorp. 

Ongetwijfeld kon ook ‘onze’ das dankzij genoemde 
maatregelen in de parkstrook verzeild raken. Van een 
burcht in het talud van de A27 is echter vooralsnog geen 
sprake. Wie weet over een tijdje.

Onder de A27 bij Hollandse Rading
 (foto:  https://mulder-natuurlijk.nl)

meer op klimmen. Een grote ring-
slang zwom met ons mee, vanaf het 
gemaal naar het zuiden, en pro-
beerde regelmatig uit het water te 
klimmen, maar zonder resultaat. 

We hebben dit aangekaart bij de 
ecoloog van het waterschap HDSR 
en die zegde toe dat er uittrede-
plaatsen gaan komen. Begin de-
cember zijn ze geplaatst door de 
firma Straver. 

Niet alleen bij de sloot langs het 
spoor, maar ook bij de sloot langs 
de A27 waar de beschoeiing ook is 
vernieuwd. Deze faunatrappen zijn 
geleverd door de firma HipGroen, 
die werkt aan duurzame oevers. Ze 
zijn gemaakt van hardhout en vol-

gens de makers geschikt voor de 
genoemde amfibieën, maar ook 
voor eenden en in het water ge-
vallen egels (die overigens goed 
kunnen zwemmen). 

Laten we hopen dat zij allemaal de 
faunatrapjes weten te vinden en 
weer veilig de oversteek kunnen 
maken van de sloot naar bijvoor-
beeld tuinenpark Ons Buiten, 
waar we ze regelmatig zien. 

Let in het voorjaar dus maar op: 
overstekende ringslangen!
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Zomaar een plek

BloM, Ryelandstraat
Door Liesbeth Simpelaar, redactie

BloM bestaat nu, in januari, alweer vijfeneenhalf jaar. 
Op 3 september vierde de woonvereniging haar 

eerste lustrum. Ik mocht een kijkje komen nemen bij de 
borrel.

BloM ligt in blok M van Veemarkt, aan het eind van de 
Ryelandstraat. Daar hangt een groot muurgedicht van 
Ingmar Heytze, getiteld Huizen: “Een huis is meer het 
uitzicht dan de ramen...“. Zou dat te maken hebben met 
BloM?   

De binnentuin ziet er feestelijk uit. Ik krijg eerst een 
rondleiding. We komen langs het trapportaal, daar staat 
een weggeefkast met spullen en hangen het BloM-
krantje en een activiteitenrooster. 

In één van de woningen gaan we naar binnen. Die wordt 
collectief gebruikt. In de huiskamer zijn er etentjes en 
vergaderingen, de slaapkamer is voor logé’s. 

BloM heeft 34 appartementen, met twee en drie kamers. 
Ze zijn allemaal aardgasloos en nul-op-de-meter. Alle 
woningen aan het eind van de Ryelandstraat, vanaf de 
studentenwoningen, zijn als enige in Veemarkt volledig 
energieneutraal. Ze zijn als laatste gebouwd en toen 
waren de duurzaamheidseisen verscherpt.

Terug in de tuin vraag ik naar het gedicht van Heytze. 
Dat blijkt bij de opening van BloM in 2018 aangeboden 
te zijn aan Ella Vogelaar. Als lid van de Raad voor Com-
missarissen van Mitros zette zij zich in voor de bouw 
van sociale huurwoningen in Veemarkt. 

Later vind ik meer informatie over hoe dat ging met de 
sociale huur, op https://utrecht.nieuws.nl/knipsels/
63390/duurzame-en-sociale-huurwoningen-op-vee-
markt/. De gemeentelijke eis was 38%. Doordat BloM 
kon worden gebouwd haalde Veemarkt 30%. Maar dat 
was wel met een brede opvatting van sociale huur, nl. 
“sociale woningbouw”; woningen met beleggingshuur 
en “goedkope” koopwoningen zijn erbij opgeteld. 

De woningen in BloM zijn wel echt sociale huur. Dat 
maakt dat er verschillen zijn met de andere blokken, ver-
telt een bewoonster: “Bij ons zijn er meer bewonerswis-
selingen. En we hebben merkbaar minder financiële 
middelen, er zijn hier geen Tesla’s. Ik denk dat wij meer 
gemixt zijn qua leeftijd (de jongste bewoner is 8, de 
oudste is 70+) en qua samenstelling van de huishou-
dens. Er wonen hier mensen alleen, samen, met een LAT-
relatie, met kind en zonder kind. Veel bewoners voelen 
zich verbonden met de LHBTQIA+-beweging. En er is 
onderling meer contact dan bij de andere blokken. Het is 
wat kleiner.”

Een paar bewoners leggen uit wat er gebeurt als er een 
woning vrijkomt.”We kiezen zelf een nieuwe bewoner uit 
de mensen die op de wachtlijst staan. We vinden hun 
motivatie om hier te komen wonen belangrijk. We zijn 
een duurzame leefgemeenschap, hebben zelfbeheer, 
werkgroepen en regelmatig gezamenlijke activiteiten.”

Twee keer per jaar houdt BloM een informatiemiddag 
voor belangstellenden. Daarna kunnen mensen een brief 
schrijven en komen ze op de wachtlijst. Info op https://
www.blomutrecht.nl/wachtlijst/.

“Ik woon hier mooi, met lieve mensen en ik voel me hier 
veilig,” zegt een andere bewoner. Heytze had gelijk: een 
huis is meer het uitzicht dan de ramen. Waar het huis 
staat, de directe omgeving, is belangrijker dan hoe het 
huis eruit ziet.

https://utrecht.nieuws.nl/knipsels/63390/duurzame-en-sociale-huurwoningen-op-veemarkt/
https://utrecht.nieuws.nl/knipsels/63390/duurzame-en-sociale-huurwoningen-op-veemarkt/
https://utrecht.nieuws.nl/knipsels/63390/duurzame-en-sociale-huurwoningen-op-veemarkt/
https://www.blomutrecht.nl/wachtlijst/
https://www.blomutrecht.nl/wachtlijst/
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Verkiezingsuitslag Voordorp en Veemarkt

Door Peter Straatman, 
redactie

Op woensdag 22 november 
stemde Utrecht voor een 

nieuwe Tweede Kamer. Ik heb de 
uitslag in Voordorp en Veemarkt op 
een rij gezet en vergeleken met de 
uitslag van Utrecht als geheel en 
met de Tweede Kamerverkiezingen 
van 2021.

Allereerst valt de opkomst op (zie 
tabel Opkomst). Die was dit jaar in 
Voordorp/Veemarkt veel hoger 
(83,7%) dan in 2021 (77,4%). Een ver-
klaring hiervoor zou kunnen zijn dat 
men in 2021 in Voordorp en Vee-
markt, vanwege corona, alleen kon 
stemmen op de Voorveldselaan, bij 
Hercules en bij Sporting. OBS 
Voordorp was toen gesloten. 

De uitslagen in Voordorp/Veemarkt 
(zie tabel Uitslagen) zijn erg in lijn 
met de uitslagen in Utrecht als 
geheel en met het landelijk beeld in 
een aantal grote steden. Het ver-
schil met de kleine steden en het 
platteland is groot. 

In Voordorp/Veemarkt scoort de 
combinatie GroenLinks/PvdA nog 
beter dan in heel Utrecht. In min-
dere mate scoren ook D66 en de 
VVD beter in Voordorp/Veemarkt, 
hoewel beiden ook hier verliezen. 
Duidelijk minder is er in Voordorp/
Veemarkt gestemd op de PVV (7% 
t.o. 9,9%) en Denk (1,3% t.o. 5,9%). De 
cijfers voor de nieuwe partij NSC, 
een dikke 7%, en de te verwaarlozen 
winst van de BBB zijn zowel in 
Utrecht als in Voordorp/Veemarkt 
ongeveer hetzelfde.

Vergeleken met 2021 is de grote 
winnaar, zowel in Voordorp/Vee-
markt als in Utrecht, GroenLinks/ 
PvdA. Bescheidener maar toch ook 
nog een flinke winst is er voor NSC 
en PVV. D66 is de grote verliezer, 
vrijwel gehalveerd. Ook de VVD ver-

liest ten opzichte van 2021. Verder 
hebben alle kleine partijen over de 
hele linie behoorlijk ingeleverd.

Uitslagen 2e Kamerverkiezingen Voordorp - Veemarkt 2021/2023

GROENLINKS / Partij van de Arbeid

D66

VVD

Nieuw Sociaal Contract

PVV (Partij voor de Vrijheid)

Partij voor de Dieren

Volt

SP (Socialistische Partij)

CDA

DENK

Forum voor Democratie

ChristenUnie

BBB

0,1%

2,3%

2,2%

5,4%

4,0%

3,2%

6,7%

5,6%

4,9%

0,0%

14,6%

25,8%

18,6%

0,1%

1,9%

2,1%

1,2%

3,3%

2,7%

6,3%

5,7%

2,6%

0,0%

15,9%

34,0%

19,6%

1,0%

1,4%

1,2%

5,9%

1,8%

2,1%

4,6%

4,3%

9,9%

7,1%

11,2%

11,5%

34,8%

0,9%

1,3%

1,3%

1,3%

1,7%

1,8%

3,6%

4,0%

7,0%

7,3%

12,7%

14,5%

40,4%

Voordorp en Veemarkt 2023
Utrecht 2023
Voordorp en Veemarkt 2021
Utrecht 2021

Opkomst TK 2021/2023

81,7%

77,4%

79,8%

83,7%

Voordorp en Veemarkt 2023 Utrecht 2023
Voordorp en Veemarkt 2021 Utrecht 2021
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Berichten

Binnenkijken bij een 
gasloze
Door Sander Ekstijn, met energieke 
groeten

Het was guur weer op 18 novem-
ber bij mijn open huis aan de 

Romerostraat. Ik had het bewust 
later in het jaar gepland, zodat de 
infraroodverwarming aan zou zijn. 
En die moest inderdaad aan om het 
binnen behaaglijk te maken.

Bijna 20 buurtbewoners trotseerden 
het slechte weer en kwamen even 

een kijkje nemen. Naast bewoners 
uit Voordorp en Veemarkt ook een 
paar uit Tuindorp(-Oost). Hun 
vragen varieerden van heel globaal 
tot heel specifiek, afhankelijk van 
hoever de persoon zelf was in de 
warmte-transitie. 

Tips over koken op inductie werden 
gewaardeerd. Zoals het vooraf 
testen van pannen met een mag-
neet. Of: als je erg gehecht bent aan 
je oude pan, is een inductie-adap-
terplaat nog een mogelijkheid. 

De compactheid van de doorstro-
mer voor warm water viel erg op, en 
dat het infraroodpaneel aan het pla-
fond (op de foto links achter de ven-
tilator) niet rood blijkt te worden... 
het paneel blijft wit, het straalt on-
zichtbare warmte uit. Maar de 
grootste verbazing was er over het 

feit dat de transitie in maar twee 
dagen voor elkaar was en dat het al-
lemaal netjes ingepast is in het ap-
partement.

Toch nieuwsgierig geworden? Er is 
een filmpje te zien over de transitie 
(gemaakt door Voordorper Frank 
Smits): 
https://vimeo.com/869118963/
ce607782e0

Infrarood paneel

Update nieuwbouwproject 
Romerostraat
Door Leo Lentz, Liesbeth Simpelaar, Peter Straatman; 
Voordorp aan Zet 

Na een lange stilte kregen we als Voordorp aan Zet 
een uitnodiging van de gemeente om op 8 december 
de wensen van bewoners in te brengen ten aanzien 
van A. Romerostraat 330-338.

In juni organiseerden we een buurtbijeenkomst om 
ideeën te verzamelen en dit gesprek met de gemeente 
voor te bereiden. Daarvan is eerder verslag gedaan in 
deze buurtkrant. Er is toen vrolijk geknutseld met 
karton en lego om te verkennen hoe eventuele nieuw-
bouw eruit zou kunnen zien, hoewel lang niet iedereen 
nieuwbouw bleek te willen op deze locatie. Sommigen 
willen alleen verfraaiing van de huidige twee gebou-
wen of alleen toevoeging van een bouwlaag.  

Het gesprek, met projectmanager Frank Speerstra en 
stedenbouwkundige Casper van Calsteren, ging 
echter voornamelijk over de nieuwbouw. We brachten 
de wensen en zorgen uit de bijeenkomst van juni in. 
Die komen overeen met de resultaten van eerdere on-
derzoeken, zoals de petitie en de enquête door Wijk-
platform Noordoost (2021). 

Wat zijn die wensen? Behoud van het buurthuis. Geen 
aantasting van het park en behoud van de omrin-
gende bomen, ook tijdens de bouw. Een sterke reduc-
tie van de beoogde hoogte, en als de omvang van het 
gebouw groter wordt, kan dat niet gaan ten koste van 
het park. De nieuwbouw moet passen bij de Theo 
Boschwoningen, zoals met variaties in de hoogte. Veel 

aandacht voor duurzaamheid en meer groen. Geen 
nachtelijk café en geen extra parkeerdruk. Voldoende 
sociale huurwoningen en woningen voor bewoners-
groepen met weinig behoefte aan auto’s; zorg voor 
goed OV.

Verder brachten we de zorgen naar voren, zoals moge-
lijke verzakking van de grond door de nieuwbouw en 
de ondergrondse parkeergarage, met gevolgen voor 
bestaande woningen. Ook vrezen bewoners van de Pal 
Maleterstraat dat hun straat een drukke oprit gaat 
worden. Daar zou juist een groenere entree naar Ons 
Buiten kunnen komen. En als er geen ondergrondse 
parkeergarage komt, waar gaan alle auto’s dan parke-
ren? 

Wat zijn de plannen van de projectontwikkelaar? Er 
blijken door hem geen nieuwe plannen te zijn voorge-
legd die passen bij de eisen van de gemeente. En wat 
wil de gemeente zelf? Die zou hier graag woningbouw 
zien, want dat is een opdracht voor de stad en de loca-
tie leent zich ervoor. Ook de gemeente heeft de wens 
tot vergroenen, ze wil van de Pal Maleterstraat een 
groene entree maken en heeft aandacht voor leef-
baarheid en de klimaatopgave. Sociale woningbouw 
vindt de gemeente zeer wenselijk, maar de bouwkos-
ten stijgen nog steeds flink en dat is een enorme 
opgave. Tot slot ziet ook de gemeente het belang van 
architectuur die aansluit bij de veelgeprezen wonin-
gen van Theo Bosch.

De gemeente neemt de wensen en zorgen van bewo-
ners mee in het verdere overleg met de projectontwik-
kelaar. 

https://vimeo.com/869118963/ce607782e0
https://vimeo.com/869118963/ce607782e0


Column

Storm Ciarán had 
Voordorp niet om-
vergeblazen, maar 
wel onze auto be-
dolven onder een 
deken van blade-
ren. Net toen ik 
bezig was met het 
verzamelen en 
weggooien ervan, 
kwam de man met 
zijn witte herders-

hond de hoek om. Deze herder is een 
markant dier; hij is altijd gemuilkorfd als 
hij uitgelaten wordt en hij kan niet door 
één hondendeur met onze oppashond 
Tommy.

Voor deze krant zou ik een stukje schrij-
ven over deze opvallende viervoeter en 
zijn eigenaars, maar ik had de hond al 
maanden niet gezien. Tot ik -  een week 
of wat geleden  - een buurvrouw met het 
dier zag wandelen. Ik trok meteen de 
verkeerde conclusie dat de eigenaren 
van de hond met vakantie zouden zijn.  
Het idee om over deze Zwitserse blaffer 
te schrijven bleef in mijn hoofd spoken.

Dus toen baas en hond de hoek om 
kwamen, greep ik mijn kans en vroeg of 
ik een stukje zou mogen schrijven over 
deze combinatie. ‘Onze hond is twee 
maanden terug overleden’, zei de eige-
naar en aan zijn gelaatsuitdrukking zag 
ik dat hij moeite had met het verlies. 

Wederom trok ik de verkeerde conclu-
sie, namelijk dat ik de man niet goed 
verstaan had. Hij zag mijn verwarring 
en zei: ‘Déze hond is van onze buren. 
Ze vonden het ras zó mooi, dat ze ook 
een Zwitserse herder aangeschaft 
hebben.’

Ik moest lachen om de situatie. Voor 
mijn geestesoog zag ik een goochelaar 
op een podium staan die een zakdoek 
verstopte in zijn rechtermouw en die er 
aan de linkerzijde weer uit haalt. Het 
publiek verkeert in de waan dat het om 

dezelfde zakdoek gaat, maar er zijn na-
tuurlijk twee zakdoeken. Zoiets.

Toen was mij ook duidelijk waarom ik 
de buurvrouw met de witte hond had 
zien lopen. We maakten nog een praatje 
en ik ging door met mijn werkzaamhe-
den.

Vijf minuten later kwam H naar me toe. 
Zijn manier van lopen drukte uit dat hij 
hevig opgewonden was. ‘We zijn mooi 
de sigaar!’, riep hij. Hij zag aan mij dat 
zijn boodschap haar doel niet bereikte 
en dat uitleg noodzakelijk was. ‘Ze 
voeren versneld betaald parkeren in. 
Versneld!’. H heeft graag zijn auto pal 
voor zijn deur, dat weet ik en de laatste 
weken werd hem dat in toenemende 
mate onmogelijk gemaakt door auto’s 
die in de straat niet thuis horen.

Automobielen uit Duitsland, Italië en 
Andorra had ik in onze straat zien staan 
en ook irritante busjes die als tussensta-
tions werden gebruikt.

‘Ze hebben het voor mekaar hoor!’, 
brieste hij. ‘Moeten wij straks een ver-
gunning kopen en als mijn dochter op 
bezoek komt, moet dat kind betalen!’. 
‘Alleen van zes tot elf ’s ochtends ’, 
wierp ik zachtjes tegen, maar ik voelde 
dat deze brand niet eenvoudig te blus-
sen zou zijn. ‘Ach jongen, je weet toch 
hoe dat gaat. Via “tijdelijk” gaat het ge-
ruisloos naar eeuwig. En wij maar beta-
len. Da’s toch erg!’. Hij zond onze 
zwaarste godslastering de ether in.

‘Ja, jullie parkeren op eigen erf!’, brieste 
hij en hij zette koers naar de volgende 
buurtbewoner bij wie hij zijn overdruk 
kwijt kon.

Ik was inmiddels klaar met de bladeren 
en ging naar binnen. ‘Was het erg?’, 
vroeg mijn vrouw. Ze zag aan me dat er 
wat was. Ik zei: ‘Doe nog maar een 
kopje koffie want het was twee keer erg’.

Erg
door René Guljé
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Nieuwe wijklezingen bij 
Ons Buiten
Door Leo Lentz, Activiteitencommis-
sie Veemarkt Voordorp

Ook in 2024 organiseert de Acti-
viteitencommissie Veemarkt 

Voordorp verschillende lezingen en 
excursies. Naast thema's die een 
directe relatie hebben met het 
wonen in onze wijk komen er dit 
jaar ook wijkbewoners aan het 
woord die boeiend kunnen vertel-

len over hun bijzondere deskundig-
heid, onderzoek of publicatie. 

Op 24 januari houdt Maurice van 
Lieshout een lezing over de eerste 
generatie homo-activisten in Neder-
land rond 1900, met onder andere 
Lucien von Römer (zie foto).

Op 27 februari vertelt Onno Bosma, 
bewoner van de Marktmeesters, 
over zijn boek De jas met vele kleu-
ren dat hij schreef over zijn leven 
met Ella Vogelaar. 

Maurice van Lieshout houdt zich al 
jaren bezig met de geschiedenis van 
homo- of lhbti+ emancipatie en het 
denken over homoseksualiteit. 
Sinds enkele jaren werkt hij aan een 
boek over de geschiedenis van de 
Nederlandse homo-emancipatie in 
de jaren 1890-1920. Ruim honderd 
jaar geleden was het bijzonder ris-
kant om openlijk te pleiten voor ge-
lijkwaardige relaties tussen 
seksegenoten. Dit boek gaat over 
zes mannen die de moed hadden 
daar aandacht voor te vragen. Eén 
van die mannen staat in deze lezing 
centraal. Dat is Lucien von Römer 
(1873-1965) een uitermate boeiende 
en veelzijdige persoonlijkheid die 
weliswaar enkele successen boekte, 

maar toch ook tegenslagen kreeg te 
incasseren. Hoe dacht men in die 
tijd over homoseksualiteit? Waar zat 
de voornaamste tegenstand? En 
welke gevolgen had zijn activisme 
voor zijn persoonlijke leven?

Voor zowel 24 januari als 27 februari 
geldt dezelfde formule.

Plaats: paviljoen Ons Buiten, Pal Ma-
leterstraat 64. 

Aanvang: 20 uur, inloop (met koffie 
en thee) vanaf 19.30 uur. 
Na afloop is er gelegenheid om nog 
wat te drinken en na te praten. 

Kosten: € 5 euro p.p. (graag ter 
plekke cash betalen). 

Aanmelden: Gezien het beperkte 
aantal plaatsen is tevoren aanmel-
den gewenst. Stuur een bericht 
aan acveedorp@gmail.com. 
Geef daarbij aan om welke le-
zing(en) het gaat en met hoeveel 
personen u komt.

Lucien von Römer (1873-1965)

Berichten

Op zondag 7 april 2024 vindt de kunstroute 
Voordorps Verbeelding weer plaats. Dat wordt 

de tiende editie!

Tijdens dit evenement voor en door bewoners van 
Voordorp kun je genieten van beeldende kunst en van 
optredens, bij de deelnemers thuis en in het tuinhuis 
van Het Groene Dak. Alle exposities, muziek- en thea-
tervoorstellingen zijn voor iedereen gratis toeganke-
lijk.

Voor meer informatie:

E-mail: 
voordorpsverbeelding@gmail.com

Facebook: 
https://www.facebook.com/voordorpsverbeelding

Website: 
www.voordorpsverbeelding.nl

Kunstroute Voordorps Verbeelding  op 7 april

mailto:acveedorp@gmail.com
mailto:voordorpsverbeelding@gmail.com
https://www.facebook.com/voordorpsverbeelding
http://www.voordorpsverbeelding.nl
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Door José Kager, redactie

Eind 2025 gaan er 72 woningen 
gebouwd worden aan de Kögl-

laan 26. Daar staat nu nog de behui-
zing van de scouts. De nieuwbouw 
komt naast de opvang van het 
Leger des Heils.

Er komen 47 sociale huurapparte-
menten, 14 midden-huurapparte-
menten en 11 studentenhuizen met 
in totaal 132 studentenkamers. Ook 
komt er een ruimte voor maatschap-
pelijke of commerciële doelen.

De studentenwoningen (tweede 
gebouw van links op de tekening) 
worden 4-hoog. De U-vormige huur-
appartementen rechts daarvan 6-
hoog, aflopend naar 5 lagen aan de 
kant van de volkstuinen.

Voordat de eerste spade de grond in 
gaat, moeten er nog enkele fases 
van het omgevingsplan worden 
doorlopen. In het voorjaar van 2023 
was er een bijeenkomst met omwo-
nenden. Hoe reageerden zij op het 
plan?

Dealen, bomen weg en meer 
schaduw door nieuwbouw
De bewoners van Veemarkt maken 
zich zorgen over een veilige 
fietsroute voor scholieren, omdat 
vlakbij het fietspad meer auto’s 

zullen parkeren. 
Ook de bewo-
ners van de Prof. 
Fischerlaan -aan 
de stadskant van 
de weg- willen 
niet dat de grote 
bomen die er 
staan moeten 
verdwijnen om 
plaats te maken 
voor parkeren. 
Het Leger des 
Heils maakt zich 
zorgen dat gedeald gaat worden in 
het hofje tussen de studenten-
woningen en hun gebouw. En 
tenslotte, de bewoners van de 
Sartreweg -deel uitmakend van 
Veemarkt- zijn bang dat de schaduw 
van de woongebouwen hun zon 
belemmert. Daarover hebben ook de 
volkstuingebruikers van de Pioniers 
zorgen.

De gemeente over de bezwaren
De gemeentelijk projectmanager 
vertelt hoe rekening wordt gehou-
den met de bezwaren van bewoners. 
Ron te Veldhuis: ‘Onze planning is 
vertraagd. Ik verwacht, dat het pro-
gramma van eisen in februari ter 
inzage komt. Omwonenden krijgen 
hier bericht van.’

In een zogenaamd Stedenkundig 
Programma van Eisen staan rand-

voorwaarden over hoogte, rooilijnen, 
massa-vorm en inpassen van parke-
ren, groen en water. 

Te Veldhuis: ‘Bij de ter inzageleg-
ging zul je zien, hoe de gemeente 
wensen van bewoners heeft gewo-
gen. Daarna beantwoordt de ge-
meente verdere vragen van 
omwonenden en neemt vervolgens 
een besluit. Ik verwacht dat rond 
midden 2024. Vervolgens moet het 
omgevingsplan veranderen. Ook dat 
moet weer ter inzage komen.’

Nieuwbouw scouting in 
Voorveldse Polder
Scoutinggroep Derde Utrechtse 
Groep krijgt een nieuw gebouw in de 
Voorveldse Polder, in overleg met de 
scouting en het bestuur van het 
park. 

Schets nieuwbouw Kögllaan

Hoe staat het met de nieuwbouw  aan de Kögllaan 

Vacature redacteur Veemarkt m/v

De redactie zoekt versterking.

Kom je ons team van vrijwilligers versterken?

De buurtkrant verschijnt 4 keer per jaar. Jouw stuk-
ken kunnen erin opgenomen worden.

We zoeken iemand:

• die in Veemarkt woont en nieuwsgierig is,
• die het leuk vindt om te schrijven,
• die de krant kan vullen met 1 of 2 artikelen,
• die helpt bij het bezorgen van de krant.
De redactie vergadert ongeveer 6 keer per jaar. Je 
bent vrij in de keuze van je onderwerpen.

Reacties graag naar: 
redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl

Wie wil ook een straatje doen?
Vier keer per jaar valt deze buurtkrant bij alle bewo-
ners van Voordorp en Veemarkt in de brievenbus. 
Tenzij ze een nee-neesticker hebben natuurlijk.

Het zijn in totaal zo’n 1800 brievenbussen. Wie doet 
dat eigenlijk allemaal? 

Dat doen de redactieleden zelf. Maar het bezorgen 
kost heel wat uurtjes. En ze hebben al veel werk aan 
de krant.

Het zou heel fijn zijn als andere bewoners ook een 
paar straatjes willen doen! 

Wil je meehelpen? 
Mail: redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl.

mailto:redactie@buurtkrantdorpsmarkt.nl
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Tekening van Linde uit de Veemarkt

Berichten

Van jou van mĳ van ons

De tuin is het huis van de heg
De heg is het huis van de mus
De mus is het huis van het ei
En jĳ bent het huis van mĳ

De nacht is het huis van de droom
De droom is het huis van de sneeuw
De sneeuw is het huis van de kou
En ik ben het huis van jou

De boom is het huis van het nest
Het nest is het huis van het jong
Het jong is het huis van het dons
En wĳ zĳn het huis van ons

Jos van Hest

Je kunt weer gluren bij de 
buren op 4 februari!

Gluren bij de Buren is een jaarlijks 
terugkerend cultureel evenement, 
dat in 2008 is ontstaan in Amers-
foort. Inmiddels doen er tientallen 
gemeenten mee. Bewoners stellen 
hun huiskamer open en verzorgen 

gratis optredens, telkens van een half uur.

In Voordorp vinden deze optredens plaats. 

Tuinhuis Het Groene Dak (doorgang naast Sandino-
straat 134):
12.45 / 14.15: Atalanta Vrije Muziek & Dansimprovisa-
tie
13.30 /1500: Jazz, piano en viool

Het Wevehuis, Romerostraat 322:
13:30 / 15:00 / 16:30: Orkest De Noordooster, wereld-
muziek

Meer informatie, ook over andere optredens in 
Utrecht op: https://glurenbijdeburen.nl/nl

Foto: optreden Het Groene Dak, juni 2023Het volledige gedicht van het poëtisch tuinhek op pagina 8
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